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ved den pågældendes juridiske kandidateksamen fra 
hjemlandet, og de krav, der stilles for at blive advokat- 
fuldmægtig. 

I den forbindelse må det bl.a. sikres, at den pågæl- 
dende ansøger vil være i stand til at møde i retten. An- 
søger skal således dokumentere, at vedkommende har 
det fornødne kendskab til dansk procesret samt beher- 
sker det danske sprog på et sådant niveau, at ansøge- 
ren kan gennemføre en hovedforhandling på forsvar- 
lig vis. 

Med henblik på ansøgerens erhvervelse af de mang- 
lende kundskaber og kvalifikationer antages det, at 
der kan fastsættes en prøvetid, der gennemføres som 
juridisk konsulent hos en advokat (advokatfirma), 
som betingelse for ansøgers autorisation som advo- 
katfuldmægtig. 

Gennemførelsen af prøvetiden dokumenteres i 
praksis ved en erklæring fra principalen om, at ansø- 
ger nu må antages at være egnet til at give møde i ret- 
ten. Herefter kan vedkommende blive autoriseret som 
dansk advokatfuldmægtig. Prøvetiden som juridisk 
konsulent medregnes efter praksis delvist i de tre års 
juridiske virksomhed, som efter retsplejelovens § 119, 
stk. 2, nr. 4, er en betingelse for opnåelse af advokat- 
beskikkelse. 

Hvis en ansøger er juridisk kandidat fra et land uden 
for EU/EØS, er der eventuelt mulighed for, at en del 
af de juridiske fag, som en ansøger har bestået ved et 
universitet i udlandet, vil kunne overføres ved jurastu- 
diet på et dansk universitet. 

4.1.3. Ifølge retsplejelovens § 119, stk. 2, nr. 4, er 
det et krav for at opnå advokatbeskikkelse, at ansøge- 
ren i mindst 3 år har været i praktisk juridisk virksom- 
hed som anført i § 119, stk. 3-5. 

Ifølge § 119, stk. 3, består den i stk. 2, nr. 4, nævnte 
virksomhed i deltagelse i almindelig advokatvirksom- 
hed, herunder behandling af retssager, som autoriseret 
fuldmægtig hos en advokat, der udøver advokatvirk- 
somhed, eller i arbejde i en juridisk stilling ved dom- 
stolene, anklagemyndigheden eller politiet, hvori be- 
handling af retssager indgår som en væsentlig del. 

Herudover kan Justitsministeriet i medfør af rets- 
plejelovens § 119, stk. 4, træffe afgørelse eller fast- 
sætte regler om, at virksomhed i andre juridiske stil- 
linger end dem, der er nævnt i stk. 3, helt eller delvis 
kan medregnes i den tid, der er nævnt i stk. 2, nr. 4, 
dog med højst 2 år. 

Endelig kan Justitsministeriet i særlige tilfælde i 
medfør af retsplejelovens § 119, stk. 5, meddele advo- 
katbeskikkelse til personer, som har udøvet en prak- 
tisk juridisk virksomhed, der fuldt ud kan ligestilles 

med den, der er nævnt i stk. 3. Denne bestemmelse an- 
vendes meget sjældent. 

Ved afgørelsen af om en bestemt virksomhed -  ud 
over de i stk. 3 nævnte -  kan medregnes i den tid, der 
er nævnt i stk. 2, nr. 4, lægges der vægt på, om den på- 
gældende stilling indebærer, at dens indehaver får er- 
faringer og kundskaber af en sådan art, at de vil kunne 
være til gavn også i en senere virksomhed som advo- 
kat. 

Ansættelse som jurist i en privat virksomhed eller i 
det offentlige medregnes efter Justitsministeriets sæd- 
vanlige praksis med 1/3 af ansættelsestiden, maksi- 
malt 1 år, jf. retsplejelovens § 119, stk. 4. 

Under særlige omstændigheder -  afhængigt af an- 
sættelsens karakter -  vil en ansættelse som jurist i en 
privat virksomhed eller i det offentlige dog kunne 
medregnes op til 2 år. Det er imidlertid en betingelse 
herfor, at ansøgeren varetager en stilling, der kan be- 
tegnes som særligt kvalificerende i forhold til en sæd- 
vanlig stilling som jurist ansat i en privat virksomhed 
eller i det offentlige. Der skal således være tale om en 
stilling, hvor indehaveren har særlig gode muligheder 
for at få kendskab til domstolenes arbejde eller arbej- 
der med et sagsområde af særlig betydning for advo- 
kater, hvilket f.eks. kan være opfyldt, hvis ansøgeren 
har været autoriseret som advokatfuldmægtig under 

. en advokat i en virksomhed. 
Ansættelse som autoriseret advokatfuldmægtig un- 

der en advokat, der ikke udøver almindelig advokat- 
virksomhed (f.eks. en virksomheds- eller organisati- 
onsansat advokat), medregnes efter Justitsministeriets 
sædvanlige praksis fuldt ud, dog med maksimalt 2 år, 
jf. retsplejelovens § 119, stk. 4. 

Under særlige omstændigheder kan en ansættelse 
som autoriseret advokatfuldmægtig hos en advokat, 
der ikke udøver advokatvirksomhed, henføres under 
retsplejelovens § 119, stk. 3. Efter Justitsministeriets 
praksis kan en ansøger, der har procederet ca. 15 rets- 
sager, anses for jævnligt at have deltaget i behandlin- 
gen af retssager ved at give møde i retten. Der anlæg- 
ges dog en konkret vurdering af bl.a. sagernes art i det 
enkelte tilfælde, og der findes således i ministeriets 
praksis eksempler på, at ministeriet har meddelt advo- 
katbeskikkelse til autoriserede advokatfuldmægtige i 
organisationer, hvor advokatfuldmægtigen har doms- 
forhandlet færre end 15 sager. Der findes endvidere 
eksempler på, at ministeriet har meddelt advokatbe- 
skikkelse til advokatfuldmægtige i organisationer, 
hvor advokatfuldmægtigen har givet møde ved såvel 
de ordinære domstole som ved faglig voldgift. 

4.1.4. I medfør af retsplejelovens § 119, stk. 6, kan 
justitsministeren fastsætte regler om, at gennemførel- 


